
PROTOKÓŁ 
nr WGSR–0070–06/2021 

posiedzenia Rady Wydziału Geografii i Studiów Regionalnych 
Uniwersytetu Warszawskiego 

29 czerwca 2021 r. (posiedzenie zdalne) 
 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

1.   Przyjęcie porządku obrad. 

2. Informacje zespołu dziekańskiego i sprawozdanie z posiedzenia Senatu w dniu 17.06.2021 

r. (ref. prof. dr hab. Maciej Jędrusik).  

3. Informacja o przebiegu wizytacji PKA na WGSR (ref. dr Maria Korotaj-Kokoszczyńska) 

4.   Sprawozdanie zespołu dziekańskiego za rok 2020 (ref. prof. dr hab. Jerzy Makowski). 

5.   Opinia dotycząca sprawozdania dziekańskiego z działalności WGSR w roku 2020 (ref. prof. 

dr hab. Jerzy Makowski).  

 

6. Sprawy osobowe (ref.  dr hab. Sylwia Kulczyk, prof. ucz.)  

6.1 Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zatrudnienia dr. Maksyma Łaszewskiego 

na stanowisku adiunkta (w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w 

Katedrze Geografii Fizycznej na cały etat od 1.10.2021 r. na czas nieokreślony. 

7.   Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Wydziału w dniu 27 kwietnia 2021 r.      

8.   Sprawy bieżące. 

 

 

Posiedzeniu Rady Wydziału przewodniczył Dziekan – prof. dr hab. M. Jędrusik.  

  

 W celu potwierdzenia tożsamości oraz stwierdzenia kworum, Dziekan, przy 

odczytywaniu listy członków Rady Wydziału, poprosił każdą z osób o potwierdzenie obecności 

przez identyfikację wizualną. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik powitał nowego członka Rady Wydziału – dr. hab. A. 

Gendźwiłła oraz pogratulował Mu uzyskania stopnia doktora habilitowanego. Członkowie Rady 

Wydziału przyłączyli się do powinszowań.  

Z powodu niezmigrowania danych w systemie „Ankieter” dr hab. A. Gendźwiłł nie został 

dodany do listy osób uprawnionych do głosowania. W związku z nieobecnością na 

posiedzeniu, nie brał udziału w głosowaniach. 

  

Ad 1. 

Dziekan zwrócił się z prośbą o wniesienie do porządku obrad poprawki redakcyjnej 

dotyczącej zmiany daty w punkcie 7: zamiast „27 kwietnia” powinno być „25 maja”. Prof. dr 

hab. M. Jędrusik zgłosił wniosek o przyjęcie przedstawionego porządku obrad z poprawką oraz 

poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” głosowania w tej sprawie. 

 W głosowaniu jawnym, w którym wzięło udział 38 osób z 54 uprawnionych do 

głosowania, Rada Wydziału jednomyślnie (tak – 38; nie – 0; wstrzymuję się – 0) przyjęła 

zaproponowany porządek obrad. 

Ad 2. 



W ramach prezentacji nowości wydawniczych Dziekan przedstawił czasopismo 

„Miscellanea Geographica – Regional Studies on Development” No. 2/2021 (Wyd. WGSR 

UW, Warszawa 2021) oraz rozdział pt. „Małe podróże” autorstwa studentki WGSR A. 

Kaźmierak w piśmie uczelni „UW” nr 1/2021 dotyczący projektu badawczego pt. „Rola 

terenów zieleni dla studentów UW w czasie pandemii COVID-19” zrealizowanego przez 

zespół studentów kierunku geografia pod kierunkiem dr M. Zachwatowicz. Dziekan 

pogratulował zespołowi publikacji. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik przedstawił informacje z obrad Senatu w dniu 17.06.2021 r. 

Rektor UW przekazał informacje na temat uroczystości pogrzebowych prof. dr. hab. H. 

Samsonowicza. Podał do wiadomości, że odbyło się spotkanie z prof. Charlesem M. Ricem, 

laureatem Nagrody Nobla.  

Władze rektorskie zapowiedziały powrót do pracy stacjonarnej od 1 lipca 2021 r. 

W trakcie posiedzenia poinformowano, że CeNT nie będzie jednostką podstawową. 

Władze rektorskie przekazały, że trwają działania promocyjne w ramach programu 

„Razem dla UW”, w ich ramach m.in. zostanie zwiększony zasięg radia Kampus. 

Zespół rektorski podał do wiadomości, że zostały podpisane umowy o współpracy 

Uniwersytetu Warszawskiego z instytucjami z Węgier i Tajwanu.  

Poinformowano, że trwa program wsparcia dla Białorusinów.  

Prorektor E. Krogulec powiadomiła, że Zespół Pieśni i Tańca „Warszawianka” zdobył 

pierwsze miejsce w czterech kategoriach podczas Konkursu Tańców Polskich. 

Prorektor Z. Lalak zakomunikował, że według rankingu światowego QS University 

Rankings Uniwersytet Warszawski jest najlepszą uczelnią w kraju, na świecie został 

sklasyfikowany na 308. miejscu, a w Europie na miejscu 130. W szanghajskim rankingu 

dziedzin naukowych uwzględniono 11 dyscyplin reprezentowanych przez Uniwersytet 

Warszawski. Najlepsze notowania uzyskały matematyka i fizyka prowadzone na UW zajmując 

76. i 100. miejsca. 

NCN ogłosiło wyniki kolejnych edycji konkursów, w których dofinansowanie otrzymały 

63 projekty realizowane przez pracowników UW. 

Senatorowie UW wyrazili pozytywne opinie w sprawie zatrudnienia 4 naukowców na 

stanowisku profesora uczelni, przegłosowali poprawki do uchwał w sprawie rekrutacji na UW. 

W trakcie obrad podjęto uchwałę w sprawie nadania prof. Hideo Ohno tytułu doktora honoris 

causa Uniwersytetu Warszawskiego. 

Senatorowie UW dyskutowali na temat określenia sposobu wyłaniania i liczby 

przedstawicieli w Radzie Naukowej Dziedzin. Podjęli decyzję, aby każda rada naukowa 

dyscypliny na UW delegowała do Rady Naukowej Dziedzin po jednym przedstawicielu.  

W trakcie posiedzenia wybrano dwóch kandydatów na członków korespondentów 

Polskiej Akademii Nauk: z Wydziału Matematyki, Informatyki i Mechaniki oraz z Wydziału 

Historii.  

Dziekan poinformowała, że w Rankingu Kierunków Studiów „Perspektywy 2021” 

kierunek geografia prowadzony na WGSR zajął ex aequo I miejsce z kierunkiem geografia 

prowadzonym na UAM, kierunek GP prowadzony na WGSR zajął II miejsce. 

Podał do wiadomości, że trwają działania dotyczące poprawy estetyki pomieszczeń w 

budynku Wydziału. 

Wczoraj miała miejsce graduacja Akademii Dziekanów, w czasie której prof. dr hab. M. 

Jędrusik otrzymał dyplom ukończenia tego kursu. 

Dr S. Dudek-Mańkowska powiadomiła, że na Uniwersytet Warszawski nadal nie 

wpłynęła subwencja z Ministerstwa Edukacji i Nauki. W bieżącym tygodniu plan finansowy UW 



powinien zostać zaakceptowany przez Radę Uczelni. Prodziekan zapewniła, że sytuacja 

finansowa WGSR jest stabilna. 

Poinformowała, że w związku z planowanymi przez władze rektorskie wydatkami, 

zmniejszy się pula środków z rezerwy Rektora UW na dofinansowanie inicjatyw pracowników. 

Dr S. Dudek-Mańkowska poprosiła o sprawdzenie danych w zakresie raportowania 

działalności naukowej w bazach danych ORCID i PBN. Dodała, że we wrześniu ponownie 

zostaną podjęte intensywne przygotowania do ewaluacji. Wyraziła nadzieję, że w okresie 

wakacyjnym zostaną wyjaśnione wątpliwości dotyczące raportowania w zakresie kryterium II i 

III ewaluacji działalności naukowej. 

Prodziekan przekazała, że centrala UW w okresie 15.07.-15.09.2021 r. zawiesza 

przyjmowanie wniosków o dofinansowanie działalności naukowej. Także na Wydziale nastąpi 

przerwa w przyjmowaniu wniosków od 15.07. do 30.08.2021 r.  

Dr hab. D. Mantey zapytała czy w okresie wakacyjnym będzie można rozliczać faktury. 

Dr S. Dudek-Mańkowska wyjaśniła, że administracja będzie działała i obieg 

dokumentów będzie się odbywał w sposób nieprzerwany. Dodała, że w czasie nieobecności 

Jej i Dziekana, pełnomocnictwo do podpisywania dokumentów finansowych będzie miała 

Prodziekan S. Kulczyk. 

Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. przypomniała pracownikom o realizowaniu ich planów 

urlopowych i życzyła udanego wypoczynku. Poprosiła, aby osoby udające się na urlop, 

ustawiły w swojej poczcie e-mail wiadomość o terminach nieobecności. 

Mgr K. Rucińska nawiązując do informacji Dziekana poinformowała, że w związku z 

prowadzonymi w budynku WGSR pracami remontowymi, mogą występować utrudnienia. W 

okresie wakacyjnym budynek będzie otwarty do godziny 17.00, jednak związku z wysokimi 

temperaturami czas pracy może zostać skrócony. Dodała, że pracownicy sekcji działających 

na WGSR będą przyjmować sprawy do załatwienia w godzinach 9.00-15.00. Wytyczne w 

sprawie reżimu sanitarnego obowiązujące od 1.07.2021 r. zostaną przekazane drogą mailową. 

Mgr K. Rucińska przekazała, że od 1 lipca zostaną wprowadzone ograniczenia wjazdu 

na teren kampusu centralnego UW. Spowodowane jest to rozpoczętymi remontami, m.in. 

zakładu graficznego, wokół którego zostaną wyłączone miejsca do parkowania. W związku z 

tym wjazd samochodem na teren kampusu będzie możliwy tylko za okazaniem ważnej 

przepustki, nie będą obowiązywały przepustki elektroniczne. Ponieważ Wydział dysponuje 

ograniczoną liczbą przepustek "na okaziciela", Dyrektor Administracyjna zwróciła się z prośbą 

o wcześniejsze zgłaszanie do sekretariatu WGSR potrzeby przyjazdu. 

Dr M. Porczek zgłosił wniosek, aby w razie wysokich temperatur kierować pracowników 

administracji do pracy zdalnej. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik zapewnił, że Dyrektor Administracyjna uwzględni tę uwagę 

przy organizacji pracy w okresie wakacyjnym. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska poprosiła o terminowe wpisywanie ocen z egzaminów i 

zaliczeń, również z zajęć ogólnouniwersyteckich.  

Przypomniała, że rozpoczyna się I tura egzaminów dyplomowych. Dodała, że 

obowiązuje termin 14 dni od złożenia pracy do egzaminu. Wyjaśniła, że nie ma możliwości 

zastępowania recenzentów. Jeżeli recenzent nie będzie mógł wziąć udziału w egzaminie, 

należy zmienić recenzenta. Egzaminy dyplomowe mogą odbywać się w formie stacjonarnej, 

po uprzednim zgłoszeniu. Podała do wiadomości, że protokoły egzaminów pozostają 

wyłącznie w formie elektronicznej. 

Prodziekan poinformowała, że w tegorocznej rekrutacji na studia stacjonarne I stopnia 

na kierunku geografia zarejestrowało się 178 osób, na kierunku gospodarka przestrzenna – 

235 osób, na studia niestacjonarne I stopnia na kierunku gospodarka przestrzenna – 16 osób. 



Dodała, że rekrutacja na studia II stopnia trwa do 17.09.2021 r. i obecnie zarejestrowanych 

jest niewielu kandydatów. 

 

Ad 3. 

 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska poinformowała, że wizytacja PKA była bardzo 

restrykcyjna. Członkowie Komisji zgłaszali uwagi głównie do studiów II stopnia. Prodziekan 

dodała, że obecnie czekamy na uwagi Komisji w formie pisemnej oraz na ocenę. Podała do 

wiadomości, jakie elementy w zakresie dydaktyki rozpatrywane przez członków Komisji 

powinny zostać zweryfikowane na WGSR. Są to: 

1. sylabusy 

2. realizacja efektów kształcenia 

3. raportowanie działalności w zakresie współpracy z otoczeniem 

4. monitorowania jakości kształcenia 

5. oceny wsparcia udzielanego studentom z udziałem studentów. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska zwróciła się z prośbą o zastosowanie w sylabusach 

wytycznych opracowanych przez Biuro ds. Jakości Kształcenia UW, które zostały przesłane 

do pracowników drogą mailową. Wyjaśniła, że sylabus jest pracą autorską nauczyciela 

akademickiego więc nie został utworzony formularz sylabusa do wypełnienia. Jedynie została 

skierowana do pracowników prośba o zwrócenie uwagi aby w sylabusie znalazły się: forma 

realizacji efektów kształcenia, stosowane metody, kryteria oceny. Prodziekan dodała, że 

została zobowiązana przez Prorektora ds. Studenckich do przesłania listy osób, które nie 

wywiążą się z obowiązku służbowego weryfikacji sylabusów do prowadzonych przez nich 

zajęć. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska przekazała, że na wszystkich specjalnościach zostały już 

uporządkowane zapisy dotyczące realizacji efektów kształcenia. Dodała, że Wydział zwróci 

się do Rady Dydaktycznej o skorygowanie efektów kształcenia odpowiednio do wymogów 

zalecanych przez PKA. 

Prodziekan podziękowała dr B. Kicińskiej, prof. ucz., dr hab. K. Szmigiel-Rawskiej, prof. 

ucz. i dr. hab. W. Dziemianowiczowi, prof. ucz. za zajęcie się opracowaniem formalnych zasad 

współpracy WGSR z otoczeniem społeczno-gospodarczym. Zespół wkrótce przedstawi raport 

z tej współpracy Radzie Dydaktycznej. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska poinformowała, że monitorowaniem jakości kształcenia 

ma się zajmować Rada Dydaktyczna. Dodała, że poprosiła dr hab. I. Tsermegas i dr. hab. T. 

Witesa o zapisanie działań prowadzonych na Wydziale w tym zakresie w formie raportu. 

Prodziekan podała do wiadomości, że ewaluacja wsparcia udzielanego studentom z 

udziałem studentów zostanie wykonana w formie ankiety w nowym roku akademickim. 

 Prodziekan podkreśliła, że po otrzymaniu raportu i zaleceń po wizytacji, Wydział będzie 

miał za zadanie ustosunkować się do tych dokumentów oraz wykazać dostosowanie się do 

wytycznych. Dodała, że władze dziekańskie i rektorskie biorą pod uwagę odwoływanie się od 

wyniku wizytacji. 

Dr M. Korotaj-Kokoszczyńska podziękowała wszystkim osobom, które uczestniczyły w 

spotkaniach z członkami Komisji oraz tym, którzy te spotkania przygotowywali. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik przyłączył się do podziękowań. Zaapelował o przekazanie 

wszystkim pracownikom prośby Prodziekan o uzupełnienie sylabusów. 

Dr hab. A. Magnuszewski, prof. ucz. zakomunikował, że Instytutu Meteorologii i 

Gospodarki Wodnej będący interesariuszem zewnętrznym wyraził opinię, że sposób 



kształcenia na WGSR jest bardzo dobry i zapewnia absolwentom konkurencyjność na rynku 

pracy. 

 

Przed rozpatrzeniem punktów 3 i 4 Dziekan przekazał przewodniczenie obradom prof. 

dr. hab. J. Makowskiemu, po czym Zespół Dziekański opuścił spotkanie. 

Ad 4. 

 Prof. dr. hab. J. Makowski przedstawił główne punkty rozesłanego wcześniej członkom 

Rady Wydziału sprawozdania Zespołu Dziekańskiego z działalności Wydziału Geografii i 

Studiów Regionalnych w roku 2020 (załącznik nr 2 – sprawozdanie).  

 Profesor przypomniał, że dokument zawiera informację na temat modernizacji MOG, 

uruchomienia kierunku Studia miejskie, których WGSR jest współorganizatorem. 

Sprawozdanie obejmuje również zmiany funkcjonowania Wydziału w trakcie pandemii COVID-

19. 

 Po krótkim omówieniu sprawozdania, prof. dr. hab. J. Makowski poprosił o zgłaszanie 

komentarzy, uwag do zaprezentowanych informacji.  

 W dyskusji udział wzięli: dr hab. A. Magnuszewski, prof. ucz., prof. dr hab. A. Richling, 

mgr U. Nikitin, mgr J. Lechnio. Dyskutanci wyrazili uznanie dla organizacji pracy na WGSR w 

czasie pandemii. Podkreślili sprawne funkcjonowanie Wydziału.  

Prof. dr hab. A. Richling dodał, że nowymi okolicznościami, w których znalazł się 

Wydział w 2020 roku - poza epidemią - była zmiana władz rektorskich, nowe uregulowania 

rządzące nauką polską i podział geografii na dwie dyscypliny. Wobec tych zmian, Wydział 

działał sprawnie, bez zakłóceń. 

 Mgr J. Lechnio szczególnie zaakcentował działania władz Wydziału odnośnie do 

ośrodka w Murzynowie. 

 Prof. dr hab. J. Makowski  zamknął dyskusję. 

 

Ad 5.  

 Dr hab. A. Magnuszewski, prof. ucz. zgłosił wniosek formalny dotyczący głosowania w 

sprawie opinii na temat sprawozdania Zespołu Dziekańskiego z działalności Wydziału 

Geografii i Studiów Regionalnych w roku 2020. 

Prof. dr hab. J. Makowski poprosił o uruchomienie głosowania w tej sprawie w systemie 

„Ankieter”.  

 W zarządzonym przez Przewodniczącego obrad głosowaniu jawnym, w którym na 54 

osoby uprawnione uczestniczyło 35 osób, Rada Wydziału większością głosów (tak – 34; nie – 

0; wstrzymuję się – 1) wyraziła pozytywną opinię na temat sprawozdania Zespołu 

Dziekańskiego.  

 (załącznik nr 3 – Uchwała nr 19/2021) 

 Po dołączeniu Zespołu Dziekańskiego do obrad, dalszej części posiedzenia 

przewodniczył prof. dr hab. M. Jędrusik. 

Ad 6.1. 

Dr hab. S. Kulczyk, prof. ucz. zwróciła się do Rady Wydziału z wnioskiem w sprawie 

wyrażenia opinii dotyczącej zatrudnienia dr. Maksyma Łaszewskiego na stanowisku adiunkta 

(w grupie pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w Katedrze Geografii Fizycznej 

na cały etat od 1.10.2021 r. na czas nieokreślony. 



 Prodziekan zarządziła tajne głosowanie dotyczące wyrażenia opinii w sprawie 

zatrudnienia dr. Maksyma Łaszewskiego oraz poprosiła o uruchomienie w systemie „Ankieter” 

tajnego głosowania w tej sprawie. 

 W głosowaniu tajnym, w którym na 54 osoby uprawnione uczestniczyło 38 osób, Rada 

Wydziału większością głosów (tak – 36; nie – 0; wstrzymuję się – 2) wyraziła pozytywną opinię 

w sprawie zatrudnienia dr. Maksyma Łaszewskiego na stanowisku adiunkta (w grupie 

pracowników badawczo-dydaktycznych) na WGSR w Katedrze Geografii Fizycznej na cały 

etat od 1.10.2021 r. na czas nieokreślony. 

 (załącznik nr 4 – Uchwała nr 20/2021) 

 

Ad 7.  

 Prof. dr hab. M. Jędrusik zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu posiedzenia Rady 

Wydziału w dniu 25.05.2021 r. Poinformował, że dotychczas nie wpłynęły uwagi do protokołu. 

W związku z brakiem uwag od uczestników posiedzenia, Dziekan poprosił o uruchomienie w 

systemie „Ankieter” jawnego głosowania w sprawie zgłoszonego wniosku.  

 W zarządzonym przez Dziekana głosowaniu, w którym na 54 osoby uprawnione 

uczestniczyło 36 osób, Rada Wydziału jednogłośnie (tak – 36; nie – 0; wstrzymuję się – 0) 

przyjęła protokół. 

 

Ad 8. 

Dr hab. M. Madurowicz poinformował, że dostępny jest kolejny numer czasopisma 

„Prace i Studia Geograficzne” nr 66/1 i zachęcał do lektury. Dziekan pogratulował publikacji. 

Prof. dr hab. A. Kowalczyk podał do wiadomości, że w miejscowości Sobanice 

znajduje się Centrum Afrykańskie, które proponuje liczne atrakcje, zwłaszcza dla dzieci. 

Dr hab. M. Dąbski, prof. ucz. poinformował, że odbyło się kolejne posiedzenie Rady 

Naukowej Dyscypliny Nauki o Ziemi i Środowisku, na którym ustalono minimalne wymagania 

dla pracowników naukowych podlegających ocenie okresowej. Zatwierdzono, że w ciągu 4 

lat pracownicy powinni opublikować co najmniej jedną publikację za minimum 100 punktów. 

Gdy jest to publikacja wieloautorska, wystarczy, aby w grupie autorów była wymieniona osoba 

oceniana. 

Na pytanie dr hab. D. Mantey o ostateczny termin weryfikacji sylabusów, dr M. Korotaj-

Kokoszczyńska odpowiedziała, że sylabusy zostały otwarte decyzją Prorektora do 2 lipca i 

jest to ostatni dzień wprowadzania poprawek. 

Dr hab. T. Wites przekazał, że 11 i 12.06.2021 r. odbył się w formie on-line 62. Zjazd 

PTG, w trakcie którego dr J. Siwek otrzymał Medal PTG. Prof. dr hab. M. Jędrusik 

pogratulował wyróżnienia. Dr hab. T. Wites poinformował, że w październiku planowana jest 

organizacja drugiej części Zjazdu PTG w formie sesji terenowej na Pogórzu Kaczawskim.  

Dziekan podał do wiadomości, że od 1.07.2021 r. kierownikiem Biblioteki WGSR 

będzie mgr E. Pluta. 

Prof. dr hab. M. Jędrusik życzył członkom Rady WGSR udanego wypoczynku w czasie 

wakacji, a następnie zamknął posiedzenie Rady Wydziału. 

 

 

SEKRETARZ      DZIEKAN 



 

 

(mgr Joanna Miętkiewska-Brynda)   (prof. dr hab. Maciej Jędrusik) 

 


